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Tilan Markunniemi 562-416-3-138 maanomistaja on halukas muuttamaan 
peltoalueen asemakaavaa. Kyseinen peltoalue on asemakaavassa 
(hyväksytty 27.10.2008) osoitettu maisemallisesti arvokkaaksi 
peltoalueeksi (MA). Maanomistaja on jättänyt kaavasta muistutuksen, 
jossa toivotaan peltoaluetta erillispientaloalueeksi. 
 
Vuonna 2012 maanomistaja on toimittanut kaupungille esityksen tilan 
peltoalueen käyttötarkoituksen muuttamisesta omakotiasumiseen ja 
asiasta on käyty neuvottelu kaupungin edustajien ja maanomistajan välillä 
26.10.2012. Markunniemen käyttötarkoituksen muutoksesta on keskusteltu 
vuonna 2015 kaupunginhallituksen kokouksessa, jossa päätettiin merkitä 
tiedoksi vuonna 2012 maanomistajan lähettämä esitys ja asettaa se 
maapoliittisen ohjelman valmisteluryhmän selvitettäväksi 
(kaupunginhallitus 25.5.2015 § 163). 
 
Maanomistaja on jättänyt kaavamuutoshakemuksen 26.1.2017 
Markunniemen tilan maisemallisesti arvokkaaksi merkityn peltoalueen 
(MA) muuttamisesta pientalovaltaiseksi asuinalueeksi (AO/AP) esiteltyään 
ensin asian yleiskaavatoimikunnan kokouksessa, jossa asiaan 
suhtauduttiin myönteisesti. Kaupunginhallituksen kokouksessa päätettiin 
ryhtyä valmistelemaan kaavamuutosta (kaupunginhallitus 6.2.2017 § 34). 
Markunniemen tilan kaavamuutos piti käsitellä yleiskaavan käsittelyn 
yhteydessä, mutta suunniteltu yleiskaavahanke muuttuikin strategiseksi 
yleiskaavaksi, jolla ei osoitettu tarkkarajaisia käyttötarkoituksia. 
 
Kaupunki on jatkanut keskusteluja hankkeesta maanomistajan kanssa 
syksyllä 2022 ja ELY-keskukselta on pyydetty kannanottoa mahdollisesta 
kaavamuutoksesta alueella. Pirkanmaan ELY-keskuksen mukaan radan 
läheisyys (melu, tärinä) luo huomattavan haasteen alueen kaavoittamiseen 
asumiselle. Lähtökohtaisesti asumista ei ole syytä osoittaa alueille, jossa 
melun ohjearvot ylittyvät, jos sille ei ole todellista tarvetta. ELY huomauttaa 
myös, että mikäli hanketta viedään eteenpäin, tulee tehdä tärinäselvitys ja 
melumallinnus, jossa selvitetään alueelle tarvittavat ja rakennettavat 
melusuojaukset. ELY-keskukselta saadun kannanoton mukaan, jos 
radanvarteen ei tule meluaitaa, rakennuspaikkoja ei ole mahdollista 
sijoittaa yöajan yli 55 dB:n alueelle. 
 
Valtioneuvoston päätös melutason ohjearvoista määrää, että asumiseen 
käytettävillä alueilla melutaso ei saa ylittää ulkona melun A-painotetun 
ekvivalenttitason päiväohjearvoa (klo 7-22) 55 dB eikä yöohjearvoa (klo 
22-7) 50 dB. Uusilla alueilla melutason yöohjearvo on kuitenkin 45 dB. 
Kaupunki on teettänyt radan varrelle meluselvityksen ja sen mukaan 
ennustetilanteessa melun ohjearvot ylittyvät Markunniemen alueella. 
Yöaikaan aivan Markunniemen kärjessä melutaso on enimmillään 65 dB, 
60 dB:n melualue ulottuu noin 70 m etäisyydelle niemen kärjestä ja loput 
alueesta on 55 dB:n aluetta. Päivällä 60 dB:n melualue ulottuu vain noin 
60 m etäisyydelle niemen kärjestä. 
 
Ennen kaavamuutokseen ryhtymistä alueelle tulee tehdä melumallinnus 
sekä tärinä- ja rakennettavuusselvitys, jotta saadaan selville, onko 



niemeen mahdollista sekä taloudellisesti järkevää osoittaa uusia 
rakennuspaikkoja. Melumallinnuksen avulla pystyy tutkimaan, voiko 
rakennusten sijoittelun avulla melua torjua niin, että rakennuspaikoille 
saadaan melutason ohjearvot alittavia alueita. 
 
Jos kaupunki laatii yksityisen maanomistajan maille asemakaavan, 
kaupunki ja maanomistaja tekevät ensin kaavoituksen 
käynnistämissopimuksen, jolla sovitaan käynnistettävän kaavahankkeen 
tavoitteista sekä kaavan laatimisesta aiheutuneiden kulujen korvaamisesta. 
Jos kaavan toteuttamisesta aiheutuu yhdyskuntarakentamisen 
kustannuksia (kadut, vesihuolto), niiden korvaamisesta sovitaan 
maankäyttösopimuksella. Kunta voi periä kehittämiskorvauksena enintään 
60 % maan arvon noususta maanomistajalta (MRL 91 f §). 
 
Maanomistaja on kutsuttu paikalle kokoukseen. 
 
Liitteenä Markunniemen melualuekartat ja ortoilmakuva. 

 
Esittelijä Kaupunginjohtaja Juha Kuusisto 

 
Päätösehdotus Maankäyttö- ja kaavatoimikunta käy lähetekeskustelun kaavamuutoksen 

mahdollisuuksista sekä kustannusjaon periaatteista. 
 

Päätös Maankäyttö- ja kaavatoimikunta 
 
- kävi lähetekeskustelun kaavamuutoksen mahdollisuuksista sekä 
kustannusjaon periaatteista, 
 
- totesi, että ryhdytään valmistelemaan kaavoituksen 
käynnistämissopimusta, 
 
- totesi, että kaupunki tiedustelee myös alueen läheisten maanomistajien 
kiinnostusta kaavamuutokseen. 
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